
 

 
 
 

Aan de leden van de gemeenteraad 
 
 
 
 
 
 

Raadsinformatiebrief 146 
 
 
Helmond, 6 december 2021                                                                                                                             Zaaknummer: 50809078 
Onderwerp: update Jeugdbescherming december 2021 

 

 
Geachte leden van de gemeenteraad, 
 
 
Het afgelopen half jaar hebben wij u met enige regelmaat geïnformeerd over de problemen die spelen 

binnen de jeugdbescherming in Brabant. Zoals bij u bekend is hebben op dit moment twee van de vier 

Gecertificeerde Instellingen (GI, uitvoerder van jeugdbescherming) in Zuidoost-Brabant een opnamestop. Dit 

zijn: Jeugdbescherming Brabant (JBB) en de William Schrikker Stichting (WSS). Wij kunnen u melden dat 

deze opnamestop per 15 december 2021 eindigt. 

 
Het doel van de opnamestop was de dienstverlening aan de bestaande cliënten én het personeel te 

beschermen. Beschermen tegen overbelasting, tegen verdergaande verschraling van de zorg en tegen 

calamiteiten. De problemen in de jeugdbescherming in Brabant bleken representatief voor de landelijke staat 

waarin deze sector verkeert en de sector kan rekenen op continue aandacht van het lokale bestuur, de 

ministeries, de inspectie, de Tweede Kamer en de pers. Graag informeren wij u over de voortgang die de 

afgelopen periode is geboekt. 

 
Stand van zaken in de casuïstiek 

Sinds juli is gewerkt aan de inrichting van een crisisorganisatie als gevolg van de opnamestop bij JBB en de 

WSS. Zo is er een tijdelijk team van jeugdbeschermers opgericht dat binnen Brabant de nieuwe zaken voor 

JBB en de WSS oppakt. Voor de gemeente Helmond geldt dat in totaal 7 kinderen onder dit tijdelijke team 

van jeugdbeschermers vallen.  

 

Tegelijkertijd is er veel inzet gepleegd op het aantrekken van voldoende personeel en is er gewerkt aan het 

op orde krijgen van administratieve zaken. Sinds september zien we de wachttijden voor de inzet van een 

jeugdbeschermer in nieuwe zaken teruglopen. Ook zien we een duidelijke verbetering in de kwaliteit van 

dienstverlening. Vernieuwende werkwijzen dragen bij aan een efficiëntere inzet van personeel.  

 
Het Brabants Plan van Aanpak  

Gemeenten en GI’s hebben de krachten gebundeld en een planmatige aanpak voor de jeugdbescherming 

vastgelegd. Het plan pakt de grote onderliggende kwetsbaarheden van de jeugdbescherming in Brabant 

aan, zowel op korte als op langere termijn. Daarnaast verwijst het plan naar andere, gerelateerde plannen 

en biedt het de benodigde samenhang. U kunt hierbij denken aan het herstelplan dat JBB opstelde om te 

komen tot een gezonde bedrijfsvoering en goed werkgeverschap, en de verbeteragenda die gemeenten en 

de partners samen opstelden om te komen tot een effectievere jeugdbescherming. 

 

 



 

 

Een aantal zaken uitgelicht 

Graag lichten wij een aantal zaken uit die opgenomen zijn in het plan van aanpak:  

 

Einddatum opnamestop: 15 december 2021 

Op de eerste plaats is overeengekomen dat de opnamestop 15 december 2021 eindigt. Momenteel wordt 

uitgewerkt hoe de nieuwe aanwas van cliënten van kwalitatief goede zorg voorzien kan worden vanaf het 

moment dat deze weer door JBB en de WSS worden opgepakt. Dat is een grote uitdaging omdat de 

personele bezetting bij deze GI’s nog altijd niet ruim is. Samen met de inspectie zien de gemeenten in 

Brabant hierop toe.  

 

Ontwikkelingen arbeidsmarktvraagstuk 

Op de tweede plaats hebben de gemeenten een projectleider aangesteld voor het arbeidsmarktvraagstuk. 

Deze projectleider heeft de opdracht om de problemen op de arbeidsmarkt in de Brabantse 

jeugdbescherming in de volle breedte te verbeteren. Daarbij zal onder andere gekeken worden naar 

mogelijkheden voor innovatie van wervingsprocedures, samenwerking met Hogescholen en een vorm van 

traineeship binnen de bestaande jeugdbeschermingsketen. 

 

Doorbraakaanpak 

Op de laatste plaats gaan wij door met de ‘doorbraakaanpak’. In deze aanpak proberen professionals van 

GI’s, jeugdhulpaanbieders, gemeenten en het Regionaal ExpertTeam gezamenlijk een doorbraak te forceren 

voor kinderen die te lang moeten wachten op passende hulp. Wij zijn positief gestemd over de daling van het 

aantal kinderen dat in onze regio te lang moet wachten op passende hulp.  

 

Tot slot 

Wij blijven ernaar streven om samen met de GI’s te komen tot een aanpak die duurzaam effectief is en 

waarbij de kwaliteit van de ondersteuning aan ouders en jeugdigen gewaarborgd blijft.  

 
Wij informeren u graag begin van het nieuwe jaar opnieuw over de voortgang in de jeugdbescherming. 
 
 
 
Hoogachtend,  
Burgemeester en wethouders van Helmond, 
 
mevr. P.J.M.G. Blanksma-van den Heuvel H.J. de Ruiter 
burgemeester secretaris 
 
 


